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Svar på fråga 2023/24:680 av Mattias Eriksson Falk (SD) 
Spärrnivå vid val till kommunfullmäktige 

Mattias Eriksson Falk har frågat mig om jag avser att vidta 

några initiativ för att det enbart ska finnas en spärrnivå vid val 

till kommunfullmäktige. 

Av 14 kap. 6 § vallagen (2005:837) framgår att mandaten i 

kommunfullmäktige i en kommun som är en enda valkrets ska 

fördelas mellan partier som fått minst två procent av rösterna i 

kommunen. I en kommun som är indelad i två eller flera 

valkretsar ska mandaten fördelas mellan partier som fått minst 

tre procent av rösterna i kommunen. I valkretsindelade 

kommuner tillämpas utjämningsmandat för att skapa en bättre 

proportionell fördelning mellan partierna enligt samma principer 

som i riksdagen. Denna ordning har gällt sedan den 1 januari 

2015 och tillämpades första gången vid valet 2018. Införandet av 

de olika spärrnivåerna motiverades med att det fanns fördelar 

med att välja en spärrnivå som inte avvek i någon betydande 

mån från ett genomsnitt av den faktiska spärr som uppkommit i 

kommunerna enligt den tidigare gällande ordningen. 
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Frågor om proportionaliteten i val samt andra frågor som är av 

central betydelse för demokratin och parlamentarismens 

funktionssätt har genom åren förankrats i bred parlamentarisk 

enighet. Med hänsyn till detta ser jag för tillfället inget behov av 

att se över regelverket i dessa delar.    

Stockholm den 13 mars 2024 

 

Erik Slottner 
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